
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

28.05.2019                                        м.Черкаси                                                 № 20 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань агропромислового розвитку  

та земельних відносин 

 

 

Всього членів комісії   - 11 

На засіданні присутні  - 6: Лупашко О.В. - голова комісії,  Ботнар Ю.А.,  

Гончаренко В.Г.,   Сегеда А.В.,   Северин О.Ф., Степовий В.Б. 

 

Відсутні:  Буцько С.А.,  Дивнич М.П.,   Коверський А.М., Клімов Є.П., 

Скіченко А.П. 

 

Запрошені: 

 Гінкул Валерій Іванович – в.о. директора КП «Регіональний навчально 

практичний центр розвитку багатофункціональних кооперативів Черкаської 

обласної ради» 

 Гончаренко Тетяна Іванівна – заступник голови Золотоніської районної 

ради 

 Карманнік Роман Володимирович – директор Департаменту 

регіонального розвитку облдержадміністрації 

 Коваленко Світлана Анатоліївна – головний бухгалтер КНП «Черкаський 

обласний онкологічний диспансер Черкаської обласної ради» 

 Колодка Ігор Леонідович – директор Департаменту агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 Нагаєвський Олександр Григорович – помічник-консультант голови 

Золотоніської районної ради 

 Ніколенко Валентина Максимівна – директор Черкаського обласного 

комунального підприємства «Фармація» 

 Паніщев Богдан Євгенійович – керівник секретаріату обласної ради 

 Петров Віталій Олександрович – начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 



 Слайковська Оксана Богданівна – заступник начальника управління - 

начальник відділу використання та охорони земель Головного управління 

Держгеокадастру в Черкаській області 

 Хронік Тетяна Євгеніївна – директор «Корсунь-Шевченківського 

багатопрофільного навчально-реабілітаційного центру «Надія» Черкаської 

обласної ради» 

 

Порядок денний: 

 

1. Про клопотання щодо нагородження Почесною грамотою Верховної 

Ради України Мальченка В.П. 

Паніщев 

Богдан Євгенійович  

- керівник секретаріату обласної ради  

 

2. Про звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану 

реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 роки 

Карманнік  

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

 

3. Про розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 

2027 року та планів її реалізації 

Карманнік  

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

 

4. Про внесення змін до рішень обласної ради 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 

5. Про припинення комунальному некомерційному підприємству 

«Черкаська обласна лікарня Черкаської обласної ради» права постійного 

користування земельною ділянкою та надання її у користування Черкаському 

обласному комунальному підприємству «Фармація» 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 

6. Про погодження технічної документації із землеустрою щодо поділу 

земельної ділянки та надання земельних ділянок у постійне користування 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 

7. Про затвердження технічних документацій із землеустрою щодо 

встановлення (відновлення) меж земельних ділянок в натурі (на місцевості) 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 



8. Про хід виконання заходів з реалізації обласної цільової програми 

«Село Черкащини – 2020» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації 

 

9. Про хід виконання у 2018 році рішення обласної ради від 24.04.2015 

№ 39-4/VI «Про програму підтримки розвитку сільськогосподарських 

обслуговуючих кооперативів у Черкаській області на період до 2020 року» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації 

 

10. Про хід виконання програми створення регіональної системи 

дорадчої служби для розвитку та підтримки фермерських господарств, 

сільськогосподарських виробничих та обслуговуючих кооперативів у 

Черкаській області на 2018-2020 роки 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації 

 

11. Про хід виконання обласної програми боротьби з амброзією 

полинолистою у Черкаської області на 2017-2021 роки 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- директор Департаменту 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації 

 

12. Про діяльність комунального підприємства «Регіональний 

навчально-практичний центр розвитку багатофункціональних кооперативів 

Черкаської обласної ради» 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 

13. Про лист Золотоніської районної ради щодо ситуації з передачею 

земель сільськогосподарського призначення з державної у приватну власність 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 

 

14. Різне:  

Про результати розгляду звернення Черкаської обласної ради «Про 

звернення депутатів Черкаської обласної ради до Прем’єр - міністра України 

Гройсмана В.Б., Голови Верховної Ради України Парубія А.В. щодо перевірки 

обґрунтованості зниження закупівельних цін на молоко в Черкаській області, 

приведення їх до економічно обґрунтованого рівня та розробки ефективного 

механізму державної підтримки сільгоспвиробників, які займаються молочним 



скотарством»  Міністерством аграрної політики та продовольства України та 

Антимонопольним комітетом України 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

 Паніщева Б.Є. який ознайомив членів постійної комісії з проектом 

рішення про клопотання щодо нагородження Почесною грамотою Верховної 

Ради України Мальченка В.П. – директора товариства з обмеженою діяльністю 

«Прометей», с. Аполянка Уманського району Черкаської області. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення «Про клопотання щодо нагородження 

Почесною грамотою Верховної Ради України Мальченка В.П.» та 

рекомендувати розглянути питання на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 
 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утримались» – 0,   «Не голосували» - 0.  

 

 

2. СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р.В., який ознайомив членів комісії з проектом рішення «Про 

звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану реалізації Стратегії 

розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 роки». Зазначив, що звіт 

підготовлений на основі інформаційних даних, статистичних та фінансових 

показників, наданих співвиконавцями згідно Плану реалізації. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану реалізації Стратегії 

розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 роки» на пленарному 

засіданні сесії обласної ради. 

 

Висновок додається. 
 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утримались» – 0,   «Не голосували» - 0. 

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р.В., який ознайомив членів комісії з проектом рішення «Про 

розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 року та 

планів її реалізації». Поінформував, що  стратегія та плани розвитку Черкаської 



області будуть спрямовані на комплексний соціально-економічний розвиток 

регіону, зокрема шляхом впровадження принципів смарт-спеціалізації – 

новітнього підходу, що передбачає визначення окремих стратегічних цілей та 

завдань щодо розвитку видів економічної діяльності, які мають інноваційний 

потенціал (з урахуванням конкурентних переваг регіону) та сприяють 

трансформації секторів економіки в більш ефективні. 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 року та 

планів її реалізації» на пленарному засіданні сесії обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

«За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який повідомив, що проектом рішення «Про внесення змін 

до рішень обласної ради» передбачається внесення змін до рішень обласної 

ради від 18.12.2018 № 28-8/VІІ «Про затвердження технічної документації із 

землеустрою щодо встановлення (відновлення) меж земельних ділянок в натурі 

(на місцевості)» та від 20.04.2018 № 22-15/VІІ «Про надання дозволів на 

виготовлення технічних документацій із землеустрою щодо встановлення 

(відновлення) меж земельних ділянок в натурі (на місцевості)». 

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

внесення змін до рішень обласної ради» на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 
 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

 Петрова В.О., який ознайомив членів комісії з проектом рішення «Про 

припинення комунальному некомерційному підприємству «Черкаська обласна 

лікарня Черкаської обласної ради» права постійного користування земельною 

ділянкою та надання її у користування Черкаському обласному комунальному 

підприємству «Фармація». 

  

Проект рішення додається. 

 



ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

припинення комунальному некомерційному підприємству «Черкаська обласна 

лікарня Черкаської обласної ради» права постійного користування земельною 

ділянкою та надання її у користування Черкаському обласному комунальному 

підприємству «Фармація» на пленарному засіданні сесії обласної ради. 

 

Висновок додається. 
 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який повідомив членам комісії, що проект рішення «Про 

погодження технічної документації із землеустрою щодо поділу земельної 

ділянки та надання земельних ділянок у постійне користування» підготовлено 

враховуючи звернення Черкаського обласного дитячого багатопрофільного 

санаторію «Сосновий бір», комунальних некомерційних підприємств 

«Черкаський обласний навчально-тренінговий центр підвищення кваліфікації 

лікарів Черкаської обласної ради», та «Черкаський обласний онкологічний 

диспансер Черкаської обласної ради».  

 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

погодження технічної документації із землеустрою щодо поділу земельної 

ділянки та надання земельних ділянок у постійне користування» на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який повідомив членам комісії, що проект рішення «Про 

затвердження технічних документацій із землеустрою щодо встановлення 

(відновлення) меж земельних ділянок в натурі (на місцевості)» підготовлено з 

урахуванням звернення комунального закладу «Корсунь-Шевченківський 

багатопрофільний навчально-реабілітаційний центр «Надія» Черкаської 

обласної ради». 

  

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати розглянути проект рішення обласної ради «Про 

затвердження технічних документацій із землеустрою щодо встановлення 



(відновлення) меж земельних ділянок в натурі (на місцевості)» на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

8. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів постійної комісії про хід 

виконання у 2018 році заходів з реалізації обласної цільової програми «Село 

Черкащини – 2020». Зазначив, що частка області у загальному виробництві 

продукції сільського господарства складала 5,3 відсотка - 7 місце серед 

областей України. Продукція сільського господарства у розрахунку на одну 

особу становила 10819 гривень - 3 місце серед областей України. 

За оперативними статистичними даними виробництво валової продукції 

сільського господарства по всіх категоріях господарств за 2018 рік зросло на 

22,5 відсотків - друге місце серед областей України (по Україні - на 7,8%). 

Виробництво продукції рослинництва збільшилося на 38,1 %, тваринництва - 

майже на 2 відсотка. У порівнянні до показників Програми індекс валової 

продукції по факту у всіх категоріях господарств більший на 21,9 відсотка, у 

галузі рослинництва - на 37,5 відсотка, тваринництва -на 1,3 відсотка. Звернув 

увагу комісії на те , що вперше, за останні роки, в області спостерігається спад 

виробництва молока в усіх категоріях господарств на 23,8 тис. тонн (4,7%). 

Спад виробництва молока відбувся в сільгосппідприємствах на 9,1 тис. тонн, в 

особистих господарствах населення на 14,7 тис. тонн. Головною причиною 

зменшення виробництва є скорочення чисельності поголів'я корів у всіх 

категоріях господарств на 3,9 тис. голів, в тому числі в сільгосппідприємствах 

на 900 голів. Головною причиною зменшення виробництва молока в 

господарствах населення є низькі закупівельні ціни, що робить виробництво 

молока непривабливим. 

 

Інформація додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1 Інформацію про хід виконання заходів з реалізації обласної цільової 

програми «Село Черкащини – 2020»   взяти до відома. 

2. Продовжити контроль за виконанням рішення обласної ради  від 

22.11.2011 № 9-1/VI «Про  обласну цільову програму «Село Черкащини - 2020». 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  



 

9. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів постійної комісії про хід 

виконання у 2018 році рішення обласної ради від 24.04.2015 № 39-4/VI «Про 

програму підтримки розвитку сільськогосподарських обслуговуючих 

кооперативів у Черкаській області на період до 2020 року». Зазначив, що на 

сьогодні в області зареєстровано 128 обслуговуючих кооперативів. Найбільше 

кооперативів створено у Черкаському – 19, Лисянському – 13, у 

Катеринопільському, Смілянському, Монастирищенському по 11, 

Звенигородському, Чорнобаївському по 7, Жашківському, Золотоніському, 

Корсунь-Шевченківському по 6, Кам'янському, Канівському по 5, 

Городищенському, Драбівському, Христинівському по 4, Уманському - З, 

Маньківському, Тальнівському та Чигиринському по 2, у Шполянському районі 

не створено жодного. 

З обласного бюджету на виконання Програми підтримки 

сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів у Черкаській період до 

2020 року у 2018 році було передбачено кошти 774 200,00 гривень, які 

спрямовані на умовах співфінансування для поліпшення матеріально-технічної 

бази діючих кооперативів. 

 

Інформація додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання у 2018 році рішення обласної ради 

від 24.04.2015 № 39-4/VI «Про програму підтримки розвитку 

сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів у Черкаській області на 

період до 2020 року» взяти до відома та продовжити контроль за виконанням 

рішення. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

10. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів постійної комісії про хід 

виконання програми створення регіональної системи дорадчої служби для 

розвитку та підтримки фермерських господарств, сільськогосподарських 

виробничих та обслуговуючих кооперативів у Черкаській області на 2018-2020 

роки. Зазначив, що в області діє Громадська організація «Черкаська обласна 

сільськогосподарська дорадча служба» з чисельністю дорадників 12 осіб. В ході 

виконання Програми було здійснено навчання 9 дорадників та 3 експертів-

дорадників на базі Національного університету біоресурсів і 

природокористування України, видано посвідчення дорадників і експертів-



дорадників та подано документи для внесення їх до Національного реєстру 

дорадників та експертів-дорадників. Проведено 9 навчальних семінарів та 27 

індивідуальних консультацій щодо створення сільськогосподарських 

обслуговуючих кооперативів та сімейних фермерських господарств. Прийнято 

районну програму з розвитку дорадництва та дорадчих служб в 

Чорнобаївському та Драбівському районах, розроблені та на найближчих сесіях 

районних рад будуть прийняті подібні програми в Катеринопільському, 

Черкаському, Городищенському районах області. 

 

Інформація додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію про хід виконання програми створення регіональної 

системи дорадчої служби для розвитку та підтримки фермерських господарств, 

сільськогосподарських виробничих та обслуговуючих кооперативів у 

Черкаській області на 2018-2020 роки взяти до відома. 

2. Продовжити контроль за виконанням рішення обласної ради від 

20.04.2019 № 22-22/VII «Про обласну програму створення регіональної системи 

дорадчої служби для розвитку та підтримки фермерських господарств, 

сільськогосподарських виробничих та обслуговуючих кооперативів у 

Черкаській області на 2018-2020 роки». 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

11. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів постійної комісії про хід 

виконання рішення обласної ради від 08.09.2017 № 16-20/VIІ «Про обласну 

програму боротьби з амброзією полинолистою у Черкаській області на 2017-

2021 роки». Зазначив, що загалом програму боротьби з амброзією було 

прийнято в сімнадцяти районах області. Не затвердили програму в 

Черкаському, Канівському та Кам'янському районах. В районах створені робочі 

групи з представниками відділу карантину рослин управління фіюсанітарної 

безпеки управління Держпродспоживслужби у Черкаській області для 

проведення обстежень територій району та вжиття заходів направлених на 

локалізацію та ліквідацію вогнищ даного карантинного бур'яну. 

В 2018 році у всіх районах протягом вегетації карантинних рослин на 

сільськогосподарських землях проводились заходи зменшення її кількості 

агротехнічними та хімічними методами, в межах населених пунктів шляхом 

скошування та видалення з корінням. Зазначені роботи виконувалися за 

рахунок коштів сільських рад, сільськогосподарських підприємств та 



фермерських господарств {затрачено 1,5 млн. грн.) з обласного та місцевих 

бюджетів на боротьбу з амброзією полинолистою в рамках програми кошти не 

виділялись. Станом па 01.01.19 в області ліквідовано 1,5 тис. га вогнищ 

амброзії полинолистої механічним та хімічним способами. Найкраще роботи з 

ліквідації амброзії проводяться в Чорнобаївському районі – на площі 287 га 

затрачено біля 430 тис. гри. та Сміляиському районі – 98 га – 86,7 тис. грн. 

 

Інформація додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію про хід виконання рішення обласної  ради  від  

08.09.2017  № 16-20/VIІ «Про обласну програму боротьби з амброзією 

полинолистою у Черкаській області на 2017-2021 роки» взяти до відома та 

продовжити контроль за виконанням рішення. 

2. Доручити Департаменту агропромислового розвитку 

облдержадміністрації підготувати лист до Департаменту інфраструктури, 

розвитку та утримання мережі автомобільних доріг загального користування 

місцевого значення та в Службу автомобільних доріг в Черкаській області щодо 

вирішення питань боротьби  з амброзією полинолистою вздовж доріг. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

12. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який ознайомив членів комісії зі службовою запискою 

щодо подальшої діяльності комунального підприємства «Регіональний 

навчально-практичний центр розвитку багатофункціональних кооперативів 

Черкаської обласної ради». 

Доповідач повідомив, що за 2018 рік підприємство отримало з обласного 

бюджету 2106525,76 грн. 

Відповідно до Програми фінансової підтримки підприємств спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Черкаської області на 2019-

2021 роки в 2019 році передбачено фінансування з обласного бюджету на 

охорону майна Підприємства в сумі 200,0 тис. грн. 

 

Службова записка додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 



ВИРІШИЛИ: інформацію про діяльність комунального підприємства 

«Регіональний навчально-практичний центр розвитку багатофункціональних 

кооперативів Черкаської обласної ради» взяти до відома. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

13. СЛУХАЛИ: 

 Лупашка О.В., який ознайомив членів постійної комісії з листом 

Золотоніської районної ради до першого заступника голови обласної ради 

Тарасенка В.П. щодо ситуації з передачею земель сільськогосподарського 

призначення з державної у приватну власність. 

 

Лист додається. 

 

В    обговоренні    взяли  участь:   Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А.,  

Гончаренко В.Г.,   Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію Золотоніської районної ради взяти до відома.. 

 

Висновок додається. 

 

  «За» –  6,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

14. СЛУХАЛИ: 

 Лупашка О.В., який ознайомив членів постійної комісії з результатами 

розгляду звернення Черкаської обласної ради «Про звернення депутатів 

Черкаської обласної ради до Прем’єр - міністра України Гройсмана В.Б., 

Голови Верховної Ради України Парубія А.В. щодо перевірки обґрунтованості 

зниження закупівельних цін на молоко в Черкаській області, приведення їх до 

економічно обґрунтованого рівня та розробки ефективного механізму 

державної підтримки сільгоспвиробників, які займаються молочним 

скотарством»  Міністерством аграрної політики та продовольства України та 

Антимонопольним комітетом України. 

 

Листи додаються. 

 

Рішення не приймалося. 

 

 

 

Голова комісії          О. Лупашко 

 


